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Protokół nr 5/ 2019 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 lutego 2019 r. w godz. 16:30 – 17:30  w sali nr 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1/ Andrzej Turowski– przewodniczący Komisji  

2/ Tadeusz Czerwiecki – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki       

4/ Jacek Niedźwiedzki       

6/ Anna Ruszewska        

7/ Sławomir Sieczkowski     

 

Nieobecny: 

1/ Sylwester Cimochowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta      

2. Agnieszka Szyszko – Pełn. ds. współp. z organ. pozarząd. 

3. Anna Cyran – Naczelnik Wydz. Podatków i Opłat 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Andrzej Turowski, który powitał zebranych                                      

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  Porządek został przyjęty przez aklamację.   

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do porządku obrad i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 4/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 23 stycznia 2019 r. 

2. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej                          

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2019 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2019 

rok.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli 

nieruchomości. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 

7. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 4/2019 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach   w dniu 23 stycznia 2019 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 4/2019 posiedzenia 

Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty. 

Przewodniczący Komisji zaproponował aby protokół z posiedzenia komisji był dostarczany 

do członków komisji drogą mailową. Członkowie komisji wyrazili zgodę.  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania. 

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Ad pkt.  2 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej                          

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2019 rok.  
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała Informację z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta Suwałk na 2019 rok.  

 

Ad pkt.  3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2019 

rok.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

 

Radny S. Sieczkowski zadał pytanie odnośnie danych podanych w uzasadnieniu do projektu 

uchwały - na jakich danych oparto się wyliczając stawkę  w przeliczeniu na jednego mieszkańca 

w sąsiednich gminach?  

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna  dane zostały oparte na podstawie ww. programu. Takie dane 

zostały podane tylko informacyjnie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Miasta Suwałk na 2019 rok.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad pkt.  4                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości. 

 Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   

 

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały, który został poprawiony                         

w związku z wnioskami mieszkańców Miasta dotyczącymi zmiany terminów płatności opłaty za  

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie miasta z 15 dnia środkowego miesiąca 

kwartału na 15 dzień ostatniego miesiąca kwartału. Proponowana zmiana pozwoli zarządcom 

nieruchomości odprowadzić należną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi po 

uregulowaniu jej przez mieszkańców, jak również właścicielom indywidualnych posesji na 

dokonanie płatności za wykonaną przez gminę usługę odbioru odpadów komunalnych. 

Radny B. Bezdziecki poprosił aby mieszkańcy zostali  skutecznie poinformowani o tej  zmianie 

terminów płatności.  

 Radny A. Turowski poinformował, że w latach ubiegłych terminy płatności  były podawane w 

zawiadomieniach o terminie odbioru odpadów komunalnych.   

Radny S. Sieczkowski przedstawił propozycję ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” i zarządców 

budynków,  dotyczącą zmiany terminów opłat i tak: 1 rata  do 15 kwietnia za pierwszy kwartał; 

2 rata  do 15 lipca - po drugim kwartale; 3 rata do 15 października - po 3 kwartale i ostatnia 

rata do 15 grudnia.  Ł. Kurzyna Zastępca Prezydenta odpowiedział, że takie zmiany powodują 

utrudnienia ponieważ miasto musi opłacać faktury za usługi, a trzeba będzie kredytować 

zarządców z budżetu miasta. Radny S. Sieczkowski złożył wniosek formalny.   

 

Głosowanie nad wnioskiem formalnym radnego S. Sieczkowskiego:  

za pozytywną opinią głosowało  – 2 radnych  

przeciw    – 3 radnych 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny  

 

Wniosek formalny radnego S. Sieczkowskiego nie został zaakceptowany pozytywnie.   

 

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna podtrzymał propozycję zmian zawartą w projekcie uchwały.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny  

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 

właścicieli nieruchomości. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad pkt.  5                                                                                                                                

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli 

nieruchomości. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

 

Naczelnik Wydziału A. Cyran przedstawiła projekt uchwały, który jest konsekwencją uchwały 

dotyczącej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Formularze zostały dostosowane do istniejących zmian, zawarte  są już między innymi stawki 

opłat.  

Radny A. Turowski zapytał czy właściciele domków rodzinnych nie muszą wypełniać nowych 

deklaracji? A. Cyran odpowiedziała, że ww. właściciele nie muszą składać nowych deklaracji. 

Natomiast do właścicieli nieruchomości  wielorodzinnych zostaną wysłane  zawiadomienia,                   

w którym będzie przeliczona i wskazana nowa stawka opłaty.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

  

 Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzorów 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych 

przez właścicieli nieruchomości. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt.  6                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 
 Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   

 

Ł. Kurzyna Zastępca Prezydenta wniósł autopoprawkę, która będzie dotyczyła wprowadzenia 

środków dla Zarządu Dróg i Zieleni na zakup parkometrów oraz  koszty pracy związane                         

z obsługą i prowadzeniem strefy płatnego parkowania. Stawka za parkowanie pozostaje bez 

zmian.  

Radny S. Sieczkowski  czy uchwała zawiera skorygowane dane, które były przedmiotem 

stwierdzenia przez RIO nieistotnego naruszenia prawa (dotyczy kwoty rozchodów                                        

i przychodów)? Prezydent  Ł. Kurzyna poinformował, że odpowiedź na to pytanie zostanie 

udzielona w terminie późniejszym. 

Radny S. Sieczkowski dot. szkół podstawowych - wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych 77 tys. zł. 

Jakie to są zwroty z lat ubiegłych i jakie to są jednostki budżetowe? Prezydent  Ł. Kurzyna 

poinformował, że odpowiedź na to pytanie zostanie udzielona w terminie późniejszym.  

Radny S. Sieczkowski zwiększenie dochodów o 164 tys. zł. na ERAZMUS, czego dotyczy 

zwiększenie, jakich zadań, jakie jest uzasadnienie? Prezydent  Ł. Kurzyna 

Odpowiedział, że ww.  kwota dotyczy dwóch projektów. Jeden dot. ERAZMUSA realizowanego  

w Zespole Szkół nr 4, natomiast druga część dotyczy programu CLIK  realizowanego przez 

Zespół Szkół nr 1. Radny S. Sieczkowski zapytał na jakim etapie jest realizacja tych projektów? 
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Prezydent  Ł. Kurzyna poinformował, że odpowiedź na ww. zadane  pytanie zostanie udzielona 

w terminie późniejszym. 

Radny S. Sieczkowski zadał pytanie odnośnie lokalnego transportu zbiorowego, czy są to 

środki z gminy?  Prezydent  Ł. Kurzyna odpowiedział, że jest to zwiększenie dotacji należnej                     

od Gminy Suwałki. Zawarte jest porozumienie między Miastem a  Gminą, gdzie gmina dopłaca 

rekompensatę do transportu zbiorowego na terenie gminy.  

Radny S. Sieczkowski zapytał o kwotę, która jest  w przychodach i wydatkach dotycząca 

lotniska lokalnego. Jakie jest uzasadnienie tej zmiany i dlaczego wydatki te nie są realizowane 

w ramach tzw. „wydatków niewygasających” zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej? 

Prezydent  Ł. Kurzyna odpowiedział, że zostaną rozwiązane środki niewygasające. Dotyczy to 

dwóch zadań: pierwsze zadanie dot. robót dodatkowych na lotnisku, a mianowicie chodziło o 

kwestię wymiany kabla. Drugie zadanie dot.  podpisania umowy na opracowanie dokumentacji 

niezbędnej  do zarejestrowania zmian na lotnisku po wybudowaniu pasa startowego.  

Radny S. Sieczkowski w związku z wyjaśnieniami  Prezydent zapytał czy uchwała  o wydatkach 

niewygasających która została uchwalona w oparciu o wniosek Prezydenta może być dotknięta 

wadą w zakresie ww. zadania (umowy)?  

Prezydent  Ł. Kurzyna poinformował, że odpowiedź na ww. zadane  pytanie zostanie udzielona 

w terminie późniejszym. 

Radny S. Sieczkowski zadał pytanie dotyczące wydatków na zakup pomocy dydaktycznych                         

i książek w jakiej jednostce?  

Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że odpowiedź na to pytanie zostanie udzielona w terminie 

późniejszym.  

Radny S. Sieczkowski kolejne pytanie dotyczyło działu 900 – gospodarki odpadami 

komunalnymi, jest to zmniejszenie planowanych wydatków o 80 tys. zł. na system 

gospodarowania odpadami komunalnymi, czy to dotyczy opłaty za odbiór odpadów?  

Prezydent Ł. Kurzyna jest to zmiana kwalifikacji budżetowej - dotyczy to programu usuwania 

azbestu.  

Radny S. Sieczkowski zapytał o dotację celową dla Suwalskiego Ośrodka Kultury 103 tys. zł. 

skąd wynika taka kwota?   

Prezydent Ł. Kurzyna jest to kwota wynikająca z kosztu realizacji „Włóczni Jaćwingów” oraz 

przestrojenie 8 mikrofonów i 4 mikro portów.   

Radny S. Sieczkowski zapytał o odtworzenie orłów na słupach zabytkowej bramy wjazdowej 

do dawnych koszar przy ul. Gen. K. Pułaskiego – jaka jest przyczyna przesunięcia ww. kwoty?  

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że realizacją zajmie się Wydział Inwestycji Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach, stąd też  nastąpiła  zmiana kwalifikacji.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych   

  

Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2019 rok. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 



6 
 

Ad pkt.  7                            

Wolne wnioski. 

1. Radny B. Bezdziecki zapytał o podmioty zewnętrzne, które pojawiły się do obsługi 

komunikacji miejskiej  w PGK i czym to jest podyktowane? Na jakiej zasadzie wykonawca 

został wyłoniony? Prezydent Ł. Kurzyna  miasto musi  odpowiedzieć na pytanie czy 

komunikacja funkcjonuje w sposób optymalny i czy ponoszone koszty przez samorząd są 

niezbędne. Choroby kierowców, które miały miejsce w styczniu br. doprowadziły do 

zerwania kilku kursów komunikacji miejskiej, spowodowało to perturbacje  dla 

mieszkańców. Miasto chce porównać jakie koszty realizacji kursów ponosi podmiot 

zewnętrzny a jakie Spółka, czy są możliwe do wygenerowania oszczędności. Po rozmowach 

z trzema firmami została zawarta  umowa z przewoźnikiem od 1 marca br. przez okres 

jednego roku. Usługi transportowe będzie świadczył przewoźnik prywatny, który został 

wyłoniony w procedurze konkursowej. Przewoźnik ten wejdzie na około 13 %  pracy 

przewozowej, którą wykonuje PGK. Radny B. Bezdziecki czy autobusy są  własnością PGK 

czy miejskie?  

Prezydent Ł. Kurzyna została podpisana umowa na użyczenie 2 autobusów miejskich firmie 

zewnętrznej. Radny B. Bezdziecki zauważył, że takie działanie nie jest miarodajne, bo 

oddanie niewielkiej cząstki przewozów i wyciąganie z tego wniosków daleko idących dla 

całości funkcjonowania transportu jeśli chodzi o koszty 2 linii , to nie ma się to w żaden 

sposób do rzeczywistości.  Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że są to konkretne liczby 

kilometrów i kursy, które ma ten przewoźnik do wykonania. To nie są konkretne linie, tylko 

zestaw wykonanych kursów, które mogą być na różnych liniach. Radny B. Bezdziecki  do 

czego zmierza miasto? Do zmniejszenia działalności PGK i oddania linii przewoźnikom 

prywatnym. Czy jest jakaś koncepcja? Czy jest to jest forma  nacisku na załogę?   Prezydent 

Ł. Kurzyna odpowiedział, że trzeba dbać o budżet miasta, aby środki z tego budżetu były 

wydatkowane racjonalnie. Radny B. Bezdziecki  zapytał co stanie się z infrastrukturą PGK? 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że infrastruktura zostanie.   Radny B. Bezdziecki  jeśli 

jest mowa o oszczędnościach i  zwolnieniach, to dlaczego w miejsce kierowców, którzy są 

na zwolnieniach chorobowych w chwili obecnej zatrudniani są kierowcy na zastępstwo - na 

umowę o pracę. Prezydent Ł. Kurzyna priorytetem było zapewnienie transportu dla 

mieszkańców. Radny B. Bezdziecki  powinny być zawierane umowy cywilnoprawne i należy 

poczekać na powrót pracowników etatowych.  Zatrudniani są  pracownicy na czas 

nieokreślony kolejnego pracownika etatowego i kto zostaje zwolniony? Za karę ten, który 

był na zwolnieniu?   Prezydent Ł. Kurzyna przekazał informacje po spotkaniu z panem 

Prezesem Spółki, który  poinformował o planach i działaniach, które zostały podjęte i będą 

wdrażane w najbliższym czasie. P. Prezes poinformował również, że  zostanie wytypowana 

grupa kierowców, którzy będą musieli zostać zwolnieni z pracy, a obecnie trwa ocena  

kierowców. Na podstawie tej oceny będą przedstawione organizacjom związkowym w PGK 

kandydatury osób, które będą podlegały zwolnieniu.  

2. Radny S. Sieczkowski czy miasto zmierza do wynajęcia prywatnego operatora dzięki, 

któremu  zyska dodatkowe oszczędności w celu wprowadzeniu darmowej komunikacji 

miejskiej? Drugie pytanie dot. kwestii pomocy publicznej, ponieważ spółka dostała w 

użyczenie autobusy. Czy zostały wykonane analizy prawne dopuszczalności tej pomocy?  

Pytał też o analizę opłacalności zlecenia części przewozów prywatnemu przewoźnikowi. 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że tę kwestię prawną odpowiada Zarząd PGK. Miasto 

zgodnie z umową wykonawczą, która jest zawarta z PGK. Miasto nie udziela pomocy 

publicznej jako samorząd.   
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Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.            
 

 

      Przewodniczący                                  

Komisji Finansowo – Budżetowej      

Rady Miejskiej w Suwałkach 

          Andrzej Turowski 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


